

FICCSM
Compte rendu de la réunion annuelle
Samedi 9 février 2019



Actions du réunion 2017 :

Si vous désirez rajouter des pièces dans la liste générale contacter Simon Scotland Tous
simon@citroen-sm.uk Le plus vite possible

Actions du réunion Février 2018 :

Action	Par	Quand
Indiquer le nombre de participant à John Rist à-propos 2021	Tous	Par direct
Chaque club à confirmer son coordonnateur des pièces de rechange.	Tous	Par direct
Est qu'il y a intérêt pour une site web international pour toutes pièces?	Tous	Par direct

FICCSM
Compte rendu de la réunion annuelle
Samedi 9 février 2019



1. Introduction

Rens Wolters ouvre la réunion et confirme qu'il est très content de voir le large nombre de clubs présent encore. Les clubs souhaitent le bienvenu au nouveau président du club Italien.

Le quorum est atteint.

Présent:

SM Club de France	M. Pierre Fraleux	Président
	M. Pierre Verpeaux	Vice-président.
Citroën SM Club Deutschland	M. Johannes Doms	Président
	M. Gerold Roeben	Trésorier
Semantics, United Kingdom	M. Brian Cass	Président
	M. David Yeo	Membre active
DS / SM Club Belgium	M. M. Roelandt	Président
	M. Walter Bogaerts	Membre active
Citroën SM Klubb Norge	M. John Rist	Président
	M. Thomas Krohg	Vice-Président
Citroën SM Club Sverige	M. Lars Frykholm	Président
	M. Frederik Liw	Membre du conseil
Citroën SM club du Japon	Excusé	Rapport joint
Dansk Citroën SM klub	M. Jens Tingleff	Membre active
Citroën SM Club Nederland	M. Robin Visser	Président
	M. Nico Schakel	Membre du conseil
	M. Hans Wortman	Membre active
SM Club Italia	M. Pietro Ciccone	Président
Citroën SM Maserati club Schweiz	M. Peter Horvath	Président
	M. Hans Röllin	Membre active
Citroën SM Club Finlande	No news	
Citroën SM Club Australia	No news	
Citroën SM Club USA	Excusé	

L'agenda pour cette réunion 2019 est approuvé

Le compte-rendu de la réunion du 11 février 2018 est approuvé.

2. Rapport de l'activité nationale des différents clubs membres

SeMantics, Royaume Uni par Brian Cass

Le rapport d'activité est joint.

Malheureusement le club a perdu le trésorier cette année à cause de cancer. Mr. Quinlan va reprendre ce tâche. Puisque "SM owner UK" (Propriétaires SM Royaume Unie) se sépare de plus en plus ce tâche deviendra de plus en plus grand.

Le site du club, utilisé aussi pour la vente des pièces, est active. La fermeture bientôt de la

FICCSM
Compte rendu de la réunion annuelle
Samedi 9 février 2019



dernière garage spécialisé en SM est une nouvelle soucis pour le club.
Le club invite tout le pour le pique-nique le première weekend de Septembre et également pour les 100 ans de Citroën à Coventry du 31 May au 2 Juin.

DS / SM Club Belgique par Marc Roelandt

Le club Citroën compte environ 50 propriétaire de SM, le plupart ne travaille pas eu même sur leur voitures. Le club compte aussi un propriétaire d'Opéra et Mylord.
Cette année les 100 ans Citroën sont fêté avec une exposition au musée « Autoworld » à Bruxelles du 27 Juin au 3 Septembre. Le club vous invite à une rassemblement le 15 Août au musée.

Citroën SM Club Allemagne par Johannes Doms

Le club va très fort avec 320 membres. Cela est inclusif environ 10% d'étrangers.

Citroën SM Club Pays-Bas par Robin Visser

Le nombre de membres au club Néerlandais augmente toujours légèrement et à présent est à environ 160. En générale les rencontres du club rassemble environ 30-40 voitures.

Citroën SM Maserati club Suisse par Peter Horvath

Le rapport d'activité est joint.
Le club Suisse est stable. Le nombre de membre environ 58 et le conseil toujours le même.
Les 2 rencontre annuelle sont bien visité par les membres.

SM Club France par Pierre Fraleux

Une année assez charger. Une nouvelle président est élu, M. Robert Giraud. Le magasin des pièces est déménagé, toutes est dans une seul endroit d'environ 400 m2 maintenant.
Les phares sont fini et s'il y a des club intéressé ils peuvent s'adressé au club.
Les préparations pour le « centenaire » commence. Le club a trouvé une endroit pour loger les membres puisque la logistique sur place sera difficile. Beaucoup de voiture vont utiliser peut de routes.
2020 est le Cinquantenaire de la SM. Le club est en cours d'évaluation d'organiser un événement et demande si les autres clubs sont intéressée. Afin d'assurer assez de participants l'évènement sera plus grand, plutôt pour tous les Citroënistes et non pas que pour GS et SM.
Le club de France reviens sur le sujet plus tard.
Les autres clubs était tous enthousiaste. Afin de voyager une grand weekend (par ex. Pâques) ou pendant les vacances sera le préférer.

SM Club Norvège par John S Rist

Le conseil est réélu et sera donc :
- Président: John S Bakka Rist
- Vice-Président: Tom Krohg
- Trésorier: Birthe Bakka Rist
Le club compte environ 31 membres dont 20 à 25 du noyau dur qui visite le plupart des rencontres. Le but est que tous les membres visites les rencontres. Norvège compte 37

FICCSM
Compte rendu de la réunion annuelle
Samedi 9 février 2019



voitures documentées dont 20 avec carte grise Norvégien.

Le site web est restructuré.

En 2018 la rencontre nationale était à Telemark, neuf SM ont participé avec 45 autres Citroën.

En 2019 les 100 ans sont célébrer le weekend du 30 May au 2 Juin avec cinq autre Club Citroën nationale.

Citroën SM Club Danemark par Jens Tingleff

Plus de 20 propriétaires sont membres du club en Danemark. 3 membres visites la rencontre internationale en 2019.

Citroën SM Club Suède par Lars Frykholm

Le club en suèdes fait partie du club Citroën Suédois. Le club se rajeunie de plus en plus.

L'indication que le club suédois n'a pas de site web est erroné, le site web est :

<https://citroenklubben.se/> .

SM club Italie par Pietro Ciccone

Le rapport d'activité est joint.

Pietro Ciccone est élu nouveau président. 2018 est évidemment l'année de la rencontre international en Turin. Pietro remercie tous les clubs pour les réactions positives dans leurs revues. Le club a participé également à 2 expositions et continue de travailler au certification avec le registre historique.

4. Sorties Internationales

La rencontre internationale en 2018 à Turin était un vrai succès

En 2019 la rencontre internationale est à Hambourg. Les inscriptions se ferme puisque les hôtels et restaurants veulent les confirmation des participant et ne bloques plus les places. Cela est difficile pour le club Allemand, donc réserve au plus vite !

2021 la Norvège organise l'événement internationale. Le planning est commencé et le plan envoyé au membres. John Rist demande d'indiquer les nombres de participant. C'est une grande voyage, mais le plan confirme : ça vaut le voyage !

2022 ce sera à Anvers, Belgique. Les hôtels sont trouvés et les préparation prennent forme, l'année prochaine les prix sont présenté.

L'agenda pour les prochaines année sera :

2019	Allemagne, Hambourg 07 -10 Juin
2020	France, peut-être Le Mans, un événement plus grand pour 50 ans SM et GS
2021	Norvège
2022	Belgique
2023	Royaume Uni
2024	Suède
2025	France
2026	Pays-Bas

FICCSM
Compte rendu de la réunion annuelle
Samedi 9 février 2019



5. Situation des pièces de rechange.

L'Allemagne pense à faire un site web spécifique pour leur 800 pièces, avec photos et commandes sur le site. Johannes demande quelle pays ont d'expérience.

Johannes demande : Est-ce que nous pouvons faire un site parapluie afin de présenter toutes les pièces de toutes les clubs ?

Question pour l'Angleterre (après réunion): Comment ce site de Simon avance? Ce site est juste pour trouver les pièces pas pour commander??

Le club de France indique que leur site existe avec toutes les pièces et les photos afin d'éviter de faire des erreurs de commande, puisque les pièces se voient sur photo.

À présent la commande doit être envoyée sous forme de *.pdf, par contre le système de commande par le site est presque fini.

Le club confirme que c'est beaucoup de travail de faire les photos, spécialement si on veut faire voir les pièces liées aussi aux photos.

L'Angleterre commence leur site web pour 850 pièces bientôt, pour l'instant cela sera seulement pour les membres.

Pièces spécifiques

Le club Néerlandais confirme que le pignon et couronne conique sont disponibles chez un marchand et non pas au club.

Le club de France confirme la disponibilité des phares.

Le club de France cherche à reproduire le connecteur électrique pour les phares.

Le club de France cherche également à reproduire les relais, en utilisant les anciens donc ne jeter plus les anciens relais.

7. Clôture de la réunion par Rens Wolters

La réunion était clôturée et après la réunion la proposition du club Norvégien pour la rencontre internationale était discutée et ceux présents ont eu un dîner très agréable ensemble.

IFCSMC
Minutes of the yearly Meeting
Saturday 9 February 2019



Actions from Meeting Feb. 2017:

In case part manufacturers are to be added to the list indicate to Simon Scotland
simon@citroen-sm.uk

ALL
a.s.a.p

Actions from Meeting Feb. 2018:

Action	By	When
Indicate estimated number of participants for 2021 to John Rist	All	A.S.A.P.
Each club to confirm focal point for spare parts.	ALL	A.S.A.P.
Interest in one website for all spare parts, Umbrella website?		

IFCSMC
Minutes of the yearly Meeting
Saturday 9 February 2019



1. Introduction

Rens Wolters opens the meeting and is happy to see a large number of clubs is present again. The new president of the Italian club is welcomed by all.

The quorum of the minimum number of clubs is achieved.

Present are:

SM Club de France	Mr. Pierre Fraleux	President
	Mr. Pierre Verpeaux	Vice-president.
Citroën SM Club Deutschland	Mr. Johannes Doms	President
	Mr. Gerold Roeben	Treasurer
Semantics, United Kingdom	Mr. Brian Cass	President
	Mr. David Yeo	Active member
DS / SM Club Belgium	Mr. Marc Roelandt	President
	Mr. Walter Bogaerts	Active member
Citroën SM Klubb Norge	Mr. John Rist	President
	Mr. Thomas Krohg	Vice-President
Citroën SM Club Sverige	Mr. Lars Frykholm	President
	Mr. Frederik Liw	Member of the board
Citroën SM club du Japon	Excused	Report attached
Dansk Citroën SM klub	Mr. Jens Tingleff	Active member
Citroën SM Club Nederland	Mr. Robin Visser	President
	Mr. Nico Schakel	Member of the board
	Mr. Hans Wortman	Active member
SM Club Italia	Mr. Pietro Ciccone	President
Citroën SM Maserati club Schweiz	Mr. Peter Horvath	President
	Mr. Hans Röllin	Active Member
Citroën SM Club Finlande	No news	
Citroën SM Club Australia	No news	
Citroën SM Club USA	Excused	

The agenda of 2019 was approved.

The minutes of the meeting February 10th 2018 were approved.

2. Reports of the activities of the international clubs by their representatives.

SeMantics UK by Brian Cass

The activities report is attached.

Unfortunately the club lost the treasurer to cancer last year. Mr. Quinlan will take over this task. Since the "SM owner UK" will be more and more separate this will be quite a task.

The new website of the club, also for parts sales, is on-line.

Worrying in UK is the fact that the last garage working on SM's will close shop shortly.

Everybody is again invited for the pick nick that will be held the first week of September but also for 100 Years Citroën in Coventry from May 31st to June 2nd.

IFCSMC
Minutes of the yearly Meeting
Saturday 9 February 2019



DS / SM Club Belgium by M. Roelandt

The Citroën club counts approximately 50 SM owners, most of them don't work themselves on the cars. Among them an owner of an Opéra and a Mylord. This year is of course 100 years Citroën and therefore the club invites you for their event at the Brussels expo August 15. The Brussels car museum "Autoworld" will have an expo of 60 Citroën cars from 27/06 to 03/09 and of course this is a good reason for a club event.

Citroën SM Club Germany by Johannes Doms

The club is going strong with approximately 320 members. This includes almost 10% from outside Germany.

Citroën SM club Netherlands by Robin Visser

The Dutch club is still increasing in number of members and at present the club is back to approximately 160 members. At the meetings organised by the club usually around 30-40 cars show up.

Citroën SM Maserati club Switzerland by Hans Röllin

The activity report is attached.

The Swiss club is steady. The number of members is still around 58 and the management didn't change. The 2 yearly meetings are well attended.

SM Club France by Pierre Fraleux

A busy year. A new president was elected, Mr. Robert Giraud. The parts warehouse was moved, all parts are now in one place of around 400 m2. The head lights are finished and if the other clubs are interested they may contact the club. The preparations for "Centenaire Citroën" are starting. The club found a location for the club members since logistics is expected to become a problem. Many cars are expected to come to a place with not many roads.

Next year, 2020, is the 50th anniversary of the Citroën SM. The club is evaluating to organise an event and asked the other clubs if they would be interested. In order to have a large audience for 50 years GS and SM a bigger event (for a larger Citroën audience) was discussed.

The French club and other organisers will come back later in the year on this.

All other clubs were quite enthusiastic. In order to travel and participate preference is for holiday time or a weekend with days of (e.g. Eastern).

SM Club Norway by John S Rist

The Board was re-elected and remains:

- President: John S Bakka Rist
- Vice President: Tom Krohg
- Treasurer: Birthe Bakka Rist

The club has around 31 members of 20-25 members are hard-core members visiting most meetings. The goal is to assure that all members visit the events the club organises. Norway has 37 documented cars of which 20 cars have a Norwegian license plate.

The club website has been restructured.

In 2018 the national meeting was at Telemark, nine SM participated together with 45 other Citroëns.

In 2019 Citroën 100 years will be celebrated 30 May - 2 June, by Citroën SM Club Norway together with five other national Citroën clubs.

IFCSMC
Minutes of the yearly Meeting
Saturday 9 February 2019



Citroën SM Club Denmark by Jens Tingleff

The Danish club has now more than 20 members. 3 members will visit the international event this year.

Citroën SM Club Sweden by Lars Frykholm

The SM club in Sweden is part of the Swedish Citroën club. In general the club is becoming quite young. The indication previously that the Swedish club does not have their own website is incorrect the website is: <https://citroenklubben.se/> .

SM club Italy by Pietro Ciccone

An activities report is attached.

The new president of the Italian club is Mr. Pietro Ciccone. 2018 was of course the year of the international meeting in Turin and Pietro thanks all the clubs for their positive reactions in the club magazines. The club also participated two exhibitions and is continuing to work on the certification together with the Historical register.

4. International Meeting

The Italian meeting 2018 in Turin was very successful.

2019 the meeting will be in Hamburg. The subscriptions close very shortly since the hotels and restaurant require confirmation of the number of participants. The hotel rooms will no longer be blocked for the German club making it difficult to add rooms. So hurry to book!

2021 it is Norway's turn to organise. The meeting is already planned and John Rist requests people to indicate how many participants to expect. This because it is quite a trip, but looking at the presentation worth the trip!

2022 will be in Antwerp Belgium. The hotels are found and the preparation for the international event starts to take shape, next year the cost will be presented.

The agenda for the next years is as follows :

2019	Germany, Hamburg 07 -10 June
2020	France, might be Le Mans bigger event 50 years SM and GS
2021	Norway
2022	Belgium
2023	United Kingdom
2024	Sweden
2025	France
2026	Netherlands

5. Spareparts situation

Germany would like to start a website for the 800 different part. With pictures and ordering from the website. Johannes asks if anybody has experience.

Johannes asks: Maybe an umbrella website where all the parts of all the clubs are shown?
Question to UK (after meeting) how far is Simon with that? That is only where to find not to order??

**IFCSMC
Minutes of the yearly Meeting
Saturday 9 February 2019**



France indicates they already have a website with all parts with pictures of all parts to facilitate ordering and avoid errors while the part can be seen on picture. At present orders shall still be sent in *.pdf format, however the club almost finished the system where orders can be done from the website. It is quite a job to picture all parts, especially since often related parts are also on the picture.

UK starts the website for 850 parts shortly, for the moment for members only.

Specific parts

The Dutch club indicates the crown and pignon wheel are available at an external shop not at the club shop.

The French club confirms the head lights are available.

The French club now investigates to manufacture the connectors for the headlights.

The French club also investigates the possibility to manufacture the relays using the old housings (so don't throw away the housings).

7. Closing of the meeting by Rens Wolters

The meeting was closed and after the meeting the Norwegian proposal for the international event was discussed and the members enjoyed the dinner.